
 
 

 

30. september 2019 EM 2019/22 

Aqqalu C.Jerimiassen 

 

Forslag til: Inatsisartutlov nr. xx af xx. xxx 2019 om fødevarer. 

(Naalakkersuisoq for Fiskeri, Fangst og Landbrug) 

 

Vi i Atassut kan ikke lave være med at  betvivle, da Naalakkersuisut fremkom med deres udlægning 

vedr. punktet.  

Som bekendt blev pkt.132 fremlagt af Atassut som forslag under forårssamlingen, hvor flertallet 

fremkom med støtteerklæringer til forslaget, og uden punktet har været til anden behandling, har 

Naalakkersuisut allerede igangsat sagsbehandlingen af ovennævnte punkt. 

Atassut har jo som bekendt været med i landsstyrekoalitionen, og forhandlinger ved 

landsstyrekoalitionssamarbejdet har jeg været den person, der har sørget for at, arbejdet for fuld 

hjemtagelse af veterinær – og fødevareområdet skal indlemmes i landsstyrekoaliotions aftalen.  

Jeg har ikke noget imod at denne igangsatte arbejdsindsat, men jeg da anser sagen som en vigtig 

principielt sag, er det ikke på sin plads at man nærmest formasteligt sætter en anden sag igang, uden 

videre, og eller har man sat en anden projekt igang, velvidende at pkt 134 blev godkendt med 

enighed under forårssamlingen og dermed forkastet denne beslutning, hvor man selv egenhændigt 

har sat en anden projekt igang? 

Når dette er sagt, vil vi i Atassut også pointere, at vi vil vise vores ansvarlighed, generelt set, fordi 

vores kardinalpunktsom parti er, mennesket i centrum.  Uden sætte kæp for omstændighederne, bør 

vi i højere grad arbejde for, at vores arbejdsindsat for veterinær-og fødevareområdet skal i så vidt 

omfang tilgodese borgernes generelle behov, og derfor kan vi ikke bare overse hindringer, der 

fortrænger forbedringsmulighederne inden for fødevareområdet. Vi er endda måske verdensmestre 

til at lave hindringer for vore erhvervsdrivende,hvad udnyttelsesmuligheder for fødevarer angår, og 

derfor køber vi gerne grisevarer, fordi de er nemmere for os at købe disse produkter.  

Vi har i mange årrækker talt om,  at vi skal forarbejde vores produkter i eksport øje med, og vi unge 

bør sætte stopper for disse tomme snak og sætte handling igang.  Vi kan ikke bare overhøre sådanne 

tomme snak og derfor må vi sætte handling igang i afklarings øje med, så vore efterkommere og 

deres efterkomme ikke oplever det samme tomme snak, som vi i mange år har hørt om, uden 

nærmere handling til følge. Vores efterkommere skal ikke opleve vores handlingslammethed med 

negative oplevelser til følge.  

Yden yderligere bemærkninger vil vi fra Atassut indstille at punktet videresendes til det rette udvalg 

i videreforanstaltnings øje med. 

 


